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DATO:   TIDSPUNKT:   MØDESTED:  

24. april 2025   17:00-20:00  Gærum Skole 

Afbud: Anne Muhlig 

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN 

Godkendt.  

Kirstine Pepping bydes velkommen i skolebestyrelsen, er tiltrådt efter Thomas 

Rømers afgang.  

2. NYT FRA ELEVRÅDET HERUNDER ORIENTERING OM DEN SIDSTE DEL AF 

SKOLEÅRET SAMT SIDSTE SKOLEDAG 

Ingen repræsenteret fra elevrådet. Carina orienterer om sidste skoledag. Sidste 

skoledag har der være en tradition for ”nomineringer”. Dette gennemføres også i 

år, med et særligt fokus på et anerkendende menneskesyn.      

3. ORIENTERING FRA CARINA OMKRING MINISTERIELT TILBUD OM AT DELTAGE I 

ET FORSØG PÅ MADORDNING 

Et forskningsprojekt: Styrkelse af sundhed, trivsel og læring ved en 

skolemadsordning. Skolemadsordningen er en forsøgsordning, som forløber over 

2 år. Ingen i Frederikshavns Kommune kobler sig på forsøgsordningen. 

Der er tre forskellige pakker: Første pakke - gratis, anden pakke - 15 kr. pr. måltid, 

tredje pakke - 25 kr. pr. måltid. Man ved ikke, hvilken pakke man får som skole; 

dette tildeles tilfældigt. Det vil være gældende for en årgang. Det er ikke muligt 

at springe fra, når man er tilmeldt. Skolen skal selv dække skjulte udgifter 

forbundet med ordningen, fx personaleudgifter, transportudgifter, 

køkkenfaciliteter osv. Disse udgifter skal findes i skolens budget. Vi anbefaler fra 



skolens side, at vi takker nej. Skolebestyrelsen er enig. Carina vedlægger Power 

Point omhandlende emnet.  

4. ORIENTERING FRA DIALOGMØDET D. 9. APRIL 

Først oplæg fra centercheferne. I grupper skulle der reflekteres over forskellige 

emner, fx børnesyn, inklusion m.m. Indholdet fra disse samtaler blev viderebragt 

til politikerne. Særligt bragte den gruppe, som Bangsbostrand-Gærum 

skolebestyrelse var en del af, indhold til politikerne om et øget fokus på kvalitet i 

forældresamarbejdet og udnyttelse af matriklerne.  

Skolebestyrelsesformanden Anne Louise har drøftet muligheden med formanden 

for Børne- og Ungeudvalget Christina Lykke om at sende dagsordenen ud 

tidligere end nu, således at det bliver muligt at drøfte den i skolebestyrelsen 

forinden. Christina Lykke vil være opmærksom på dette og tage det med videre. 

5. ORIENTERING FRA MEDARBEJDER – HVAD ER VI OPTAGET AF, NOGET DER 

ØNSKES FREMSAT FRA MEDARBEJDERNE 

Medarbejder og koordinator for SFO'en, Inge Rosenlund, har afprøvet en 

procesmodel "Fremtidsværkstedet", hvor drøftelse og fokusering af lærings- og 

deltagelsesmuligheder for ukrainske elever var omdrejningspunktet. Særligt 

arbejder Bangsbostrand-Gærum Skole videre med hvordan vi bedst muligt 

modtager nye elever herunder også modtagelsen og opstarten af ukrainske 

elever på. Skolebestyrelsen får udleveret informationsmateriale om emnet.  

Derudover er der en optagethed af fagfordelingen, eksamensperioden samt nye 

interaktive skærme i klasselokalerne. 

6. ORIENTERING TIL BESTYRELSEN OMKRING ANVENDELSE AF PRINCIPPET OM 

KLASSEDANNELSER, HERUNDER FORÆLDREMØDE I START APRIL 

Den 8. april blev der afholdt informationsmøde på Bangsbostrand skoleafdeling. 

Der blev taget godt imod det nye princip blandt forældrene. Elevsamtalerne 

forud for klassedannelsesprocessen er påbegyndt. De afgivende og 

modtagende lærere er alle en del af processen. Efter den 14. maj bliver 

klasserne dannet. Klasserne offentliggøres inden offentliggørelsen af 

konfirmationsdagene. Der vil frem mod sommer være flere arrangementer, hvor 

eleverne rystes sammen.  



Ide til næste år – bland forældrene til kommende 7.klasser ved bordene til 

mødet, så de allerede forinden skolestart mødes og kan lære hinanden at 

kende.    

7. ORIENTERING OMKRING ÉN-SKOLE-TANKEGANG OG ÉN SFO 

En skole på to matrikler: øget fokus på at finde muligheder ud fra, hvad der giver 

mening i forhold til trivsel, faglighed og overgange. Generelt er der et arbejde 

med at tænke de to matrikler mere helhedsorienteret, sådan at Bangsbostrand-

Gærum opleves som én skole for både elever, personale og forældre. 

Organisatorisk har dette fokusområde siden november 2024 bl.a. bevirket, at 

personalemøder er samlet for hele organisationen, hver afdeling sidestilles ifht 

afdelingsmøder, koordinatorer, teammøder og mulighed for udvikling af praksis i 

form af aktionslæring med UCN.  

Nuværende fokus er: 

- 6. klasses eleverne fra Gærum skoleafdeling tager til Bangsbostrand 

afdeling og undervises i tysk i skoleåret 25/26. Alle elever på årgangen vil 

på den måde få et fælles flow i tyskundervisningen frem til 9.klasse, og der 

skabes yderligere trygge skolerammer for Gærum-eleverne i overgangen 

til 7. klasse på Bangsbostrand skoleafdeling. Eleverne rystes derudover på 

denne måde sammen hen over hele skoleåret og får større mulighed for 

at danne relationer allerede nu, på tværs af hele Bangsbostrand-Gærums 

6.årgang. Nuværende 5. klasses elever samt deres forældre bliver 

orienteret om den konkrete pædagogiske og didaktiske organisering af 

tiltaget for 6. klasse vedr. tysk ved først kommende forældremøde i det 

nye skoleår. Det har i indeværende skoleår været vanskeligt at dække 

tyskundervisningen på Gærum skole med linjefagsuddannede, så 

muligheden her sigter mod en styrkelse af faget og en styrkelse af 

overgangen for eleverne på samme tid.  

 

- Kommende skoleår vil musikskolen varetage musikundervisningen på 

Gærum afdeling og i valgfag på 7-9. årgang. Samarbejdet med 

musikskolen er indgået da der ligeledes på dette område har været 

udfordringer i indeværende skoleår ifht linjefagsdækning. Løsningen sigter 

mod en styrket faglighed både i Gærum og på valgfag.  

 

- I samarbejdet ligger yderligere et fritidsprojekt med SFO og et 

kompetenceløft for Bh.kl.lederer. Samarbejde med Musikskolen og SFO er 

etableret i forhold til at arbejde med fokus om styrket kvalitet i fritidstilbud. 

 



- Der er et ønske om at udvikle det tættere samarbejde mellem SFO'erne på 

begge afdelinger. Særligt i ferierne vil der blive gjort noget ekstra ud af 

samarbejdet. På denne måde kan rammerne, personaleressourcerne og 

aktiviteterne udnyttes bedre. 

 

- Der med at etablere et PLC-korps, hvis ressourcer på sigt kommer begge 

matrikler til gode. PLC er det samlede vejlederkorps indenfor dansk, 

matematik, makerspace, bibliotek og Læringsmiljø og trivsel, som arbejder 

med at vejlede kolleger i at udvikle lærings- og deltagelsesmuligheder for 

alle elever i fællesskabet ud fra den nyeste viden på områderne. 

 

Skolebestyrelsen kommer med forslag til forskellige arrangementer mellem 

matriklerne. Skolebestyrelsen har et stort ønske om, at der arbejdes med den 

gode historie - ”En stor skole med en masse at byde på” 

(kommunikationsstrategi). 

8. ORIENTERING OM DEN KOMMENDE BØRNEHAVEKLASSE I GÆRUM. HERUNDER 

DRØFTELSE AF VORES ROLLE SOM SKOLEBESTYRELSE 

Der er pt. 7 elever indskrevet til børnehaveklassen på Gærum. Derfor 

sammenlæses børnehaveklassen med 1. klasse i skoleåret 25/26. Mange af 

lektionerne vil der være 2 voksne på klassen. 

Skolebestyrelsen har et ønske om et særligt fokus på at skabe en god skolestart 

for børnehaveklasseeleverne i forbindelse med samlæsningen på Gærum 

skoleafdelingen. Louise bekræfter, at dette arbejdes der allerede med, og at 

kommende forældre til elever i børnehaveklassen informeres om dette på et 

møde inden sommerferien, hvor de konkrete planer er udarbejdet. 

9. PLANLÆGNING AF NÆSTE ÅRS MØDEKALENDER 

Flyttes til andet møde. 

10. OPFØLGNING/STATUS PÅ TRIVSELSMÅLING 

Flyttes til andet møde. 

11. OPSTART AF ARBEJDSGRUPPE FOR TRIVSELSPRINCIP – HVOR LANGT ER VI? 

Flyttes til andet møde. 



12. ORIENTERING OM STILLING SOM PÆDAGOGISK MEDARBEJDER I SFO 

Flyttes til andet møde. 

13. FORTSAT ÅRSHJULSARBEJDE 

Flyttes til andet møde. 

14. EVENTUELT 

Flyttes til andet møde. 

 


